
Pályázat szociális elnökhelyettesi tisztségre 

ELTE TTK HÖK 

Kovács Fanni 

 

“A világhoz nem alkalmazkodni kell, hanem csinálni, nem újrarendezgetni 

azt, ami már megvan benne, hanem hozzáadni mindig.” 

Ottlik Géza 

 

Bemutatkozás 

1991. december 5-én születtem Miskolcon, itt nevelkedtem, itt jártam iskolába. A középiskolát a 

Herman Ottó Gimnáziumban végeztem, majd 2010-ben nyertem felvételt az ELTE TTK biológia 

BSc szakára. Jelenleg is ezt a szakot végzem kémia tanári minorral. 

A 2012/2013 alakuló Küldöttgyűlését először kezdtem, mint képviselő, de már az előző 

tanévben is aktívan kivettem a részem az Önkormányzat életében. 2011-ben, mint mentorjelölt 

találkoztam először a HÖK-kel, majd mentorrá is váltam. A következő ősszel az Ellenőrző 

Bizottság tagjaként, megismerkedtem a működés minden részletével, és több Kari 

Ösztöndíjbizottság ülésen is részt vettem. Majd februárban a biológia szakterület 

koordinátorának választottak, 2012. őszétől pedig hivatalosan is KÖB delegált lettem. Idén, egy 

huszárvágással, a mentorkoordinátori posztot is betöltöttem, és lefektettem a 8. mentorrendszer 

alapjait, majd beindítottam azt. Ennyi idő alatt az Önkormányzatban, volt szerencsém három 

szociális elnökhelyettes és három KÖB elnök munkáját is megfigyelni, ebből ötük által tartott 

ülésen is részt vettem. 

Ezekkel a tapasztalatokat választottak meg áprilisban a TTK HÖK szociális elnökhelyettesének. 

Akkor egy elég részletes pályázatot olvashatott a Küldöttgyűlés a terveimről, melyekből 

szerintem sejteni lehetett, hogy nem csak azt a két hónapot szeretném végig vinni a 

tisztségben. Jelen pályázatban a régiek között találhattok új terveket is, vagy részletesebben 

leírtakat. 

Motiváció 

Most volt szerencsém a saját bőrömön is tapasztalni, hogy milyen könnyen el lehet veszni a 

káoszban egyetlen félreértés miatt. Beszámolómban nem akartam kiemelni, hogy ez nem az én 

hibám volt, de később olvashatjátok, hogy milyen terveim vannak arra, hogy véget vethessünk 

az időbeli elcsúszásoknak. 

A motiváltságom fő okai az előző pályázatomhoz képest alig változtak. Az alappillérek még 

mindig ugyanazok. Felülvizsgálatok. Szakszerű működés. Átláthatóság.  

http://www.citatum.hu/szerzo/Ottlik_Geza
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Felülvizsgálatok 

Ahogy azt már a beszámolómban is említettem a felülvizsgálatok jórészt megtörténtek, de a 

fejlődés egyik feltétele a folyamatos önkritika. Most úgy érzem sikerült egy olyan koncepciót 

összeállítani a felülvizsgálatok során, ami (ha nem jön drasztikus törvényváltoztatás) egy-két 

évre biztosítja a szakszerű működést. 

Szakszerű működés 

Ezt jelenleg úgy látom megvalósíthatónak, hogy mindent szabályszerűen végzünk, ugyanakkor 

meg kell hagynunk a hallgatók érdekében a rugalmasságra való hajlandóságot. Az arany 

középút, úgy gondolom mindig a szabályszerűség felé fog húzni, ez persze nem meglepő. Én 

úgy látom jó irányban haladunk, minden kiskaput próbálunk megnyitni a hallgatók előtt, avagy 

kielégítő választ adni egyes kéréseik miért nem lehetségesek. 

Átláthatóság 

Fontosnak tartom, hogy aki hallgatók megélhetéséről dönt, mindezt profi módon tegye. Ennek a 

szakszerű működésnek a párja az átláthatóság. Hiszen alapvető, hogy a delegált, az ülésről 

való távozása után tudja, hogy mi történik egy adott pályázattal. Ezt persze, bizonyos keretek 

között, személyiségi jogokat nem sértve a hallgatókkal is meg kell osztanunk, hiszen az 

Ösztöndíjbizottság minden határozata nyilvános. 

Szerintem a keretek mozgásáról beszámolással tartozunk a hallgatók a felé, hogy megértsék 

miért változik félévenként ösztöndíjuk összege. Ezek az adatok különben is lekérhetőek, ezért 

lenne jobb ennek elé menni és transzparensen működni. Ezt most itt tényleg szó szerint értem, 

ki lesz plakátolva minden a keretekkel kapcsolatos féléves információ a Szocos faliújságra. 

Kari Ösztöndíjbizottság 

KÖB működés 

Ahhoz, hogy a KÖB megfelelően működhessen, felkészült delegáltak kellenek. Ezért még 

időben jeleztem a szakterületi koordinátoroknak, hogy az Alakuló Küldöttgyűlésen a jelölt 

lelkessége legyen fő szempont. A felkészítésre több tervem is van, ebbe most nem mennék 

bele részletesen. 

KÖB ügyrend 

Az ügyrend átírása egy kisebb, ámde szükséges feladat. Néhol túl engedékeny, máshol pedig 

épp szabadságra lenne szükség, így a KÖB munkáját egyszerűsítené. Viszont a Doktorandusz 

Önkormányzat hivatalos megalakulásáig nem tartom szükségesnek a meglévő rendszert 

bolygatni. Mivel a KÖB jelen formájában is működő képes, ezért célszerűnek látom, csak akkor 

felterjeszteni a változásokat a Kari Tanács felé, mikor már a hallgatói és doktorandusz 

delegálásokat is rendbe tettük. 
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KÖB ülések és jegyzőkönyvek 

A jegyzőkönyveket elektronikusan elérhetővé kell tennünk. Mióta én kapcsolatban állok az 

Ösztöndíjbizottsággal soha nem láttam jegyzőkönyvet, leszámítva akkor, amikor saját magam 

vezettem azt. Pedig, mint delegált ehhez jogom van. Ezt a jogot érvényesíteni kell, a 

jegyzőkönyv levelező listára való kiküldésével. 

KÖB határozatok tára 

Jelenleg ez a legnagyobb hiányossága KÖB-nek, pedig az ügyrend világosan fogalmaz annak 

nyilvánosságáról. Eddigi KÖB-ös és KÖB közeli munkám során, úgy tűnik efelett a pont felett 

minden KÖB elnöknek sikerült elsiklania. Az ügyrend 3. § (13) pontja szerint a határozatoknak 

kell egy online felület. A határozatok összegyűjtése lesz a nagyobb feladat, szerintem az elmúlt 

4 évre érdemes lenne visszakeresni az összeset. Természetesen a személyiségi jogokat  szem 

előtt tartva. 

Pályázatok rendszere 

Pályázatok leadása/átvétele 

A meglévő pályázat leadási rendszeren csak egy picit kell pontosítani, azt hogy a honlapon 

található pályázati űrlapról a “Tájékoztató” részt kitöröljük. Erre azért van szükség, mert 

félrevezető információkat tartalmaz. Azért nem átírni akarom, hogy ezzel is rákényszerítsem a 

pályázókat a teljes kiírás végig olvasására. Illetve minden hónapban lesz egy határidő, ameddig 

ha beérkezik egy Egyszeri pályázat, biztosítjuk hogy a pályázat eredménye a következő 

utalással a hallgató számláján legyen. 

Az átvétel pedig annyiban változna, hogy a pályázó kapna egy “Átvételi elismervényt” a 

mindenkori  Irodavezetőtől, melyen szerepelne, hogy mikor adta le a pályázatát és hányas 

sorszámmal. Ez megkönnyítené azt, hogy személyes adatokat sértve nyilvánosságra hozzuk a 

pályázatok eredményét, a sorszámok alapján a hallgató tisztában vele melyik az ő pályázata. 

Továbbá a pályázóban esetlegesen felmerülő kérdések során a szociális elnökhelyettes 

munkáját is megkönnyíti a sorszám ismerete, hisz könnyebben visszakereshető a pályázat.  

Az “Átvételi elismervény” szövege már elkészült, a Választmány is elfogadta így szeptemberben 

bevezetésre kerül. 

Pályázati eredmények továbbítása 

A pályázat elbírálása után, az utalási lista elkészítése a következő feladat. Erre egy külön 30-40 

oldalas tájékoztatóval is megajándékozott minket a Neptun rendszer. Ezt átbogarászva nem 

egy bonyolult feladat, azonban a Neptun rendszerében a juttatásképesség ellenőrzés, olyan 

random hibákkal képes előállni, amikhez az Oktatási Igazgatóság segítségét kell érni, hogy 

megoldódjon. Ha már idáig eljutottunk, akkor azt hinné az ember, hogy minden jó, irány a TO 
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újabb ellenőrzés. Ha ott nincs hiba és Egyszeri illetve Kiemelkedő pályázatokról van szó, akkor 

továbbítva dékán úrnak, aki visszaküldi a TO-ra és onnan küldik tovább rögzítésre.  

Ennek a folyamatnak szüksége van egy eljárásrend elkészítésére, a pontos határidők 

betartásához, valamint az utód dolgának megkönnyítésére. Az eljárásról vagy annak 

lerövidítéséről, egyszerűsítéséről mindenképp egyeztetni az oktatási dékánhelyettes 

asszonnyal.  A pályázat leadásánál bevezetett határidőre is emiatt a hosszadalmas leadási 

ceremónia miatt van szükség. A határidő viszonylag korai lesz, még a hónap a közepe felé, 

legkésőbb minden hónap 18-a és ehhez mérten minden hónapban 20-a környékén KÖB ülés 

lesz. 

Hallgatói Követelményrendszer 

A keretek elosztásának a törvény szerinti felülvizsgálata, és a HKR-ben aszerint történő 

rögzítése a fő feladat. A kormány rendeletekhez kell igazítanunk a HKR rendelkezéseit is. Ezek 

mind megtörténtek, vázlatokkal rendelkezünk. Szövegszerű, statisztikával alátámasztott 

javaslatokra van szükség, melyet a Kari Tanácson elő lehet terjeszteni. 

E-szoctám, avagy Neptun 

Az idei tavaszi rendszeres szociális támogatás volt a harmadik alkalom, hogy a TTK-s hallgatók 

az e-szoctám felületén tudtak pályázni. Ennek ellenére a pályázói űrlapokon még az első 

alkalom után jelzett hibák sem lettek kijavítva.  

EHSZÖB ülésen elhangzott, hogy a egyre biztosabb, hogy létrehoznak egy ilyen pályázat leadó 

felületet, annak ellenére, hogy az ugyanúgy Neptunt használó egyetemek közül erre nem sok 

példa van.  

Mindenesetre a hibákat biztosan javítani kell. Ahhoz, hogy az őszi félév felületén (legyen az 

bármi is) ezek a hibák javításra kerüljenek,  mindenképp ennek kell lennie a nyár fő feladatának. 

Természetesen egyszerűbb lenne, ha kapnánk egy minta felület a Neptunhoz.  

EHSZÖB/ESZÖB 

A TTK HÖK szociális elnökhelyettese több testületnek az automatikus delegáltja, a KÖB mellett 

az EHSZÖB és az ESZÖB az a két “szakmai” delegáltság, amit fontos kiemelni. Nem volt 

szerencsém eddig ténylegesen belekóstolni a munkájukba, hiszen egy szoctám időszak náluk is 

sokkal sűrűbb, ebben a két hónapban pedig a Párhuzamos Képzés Kompenzáció került elő. 

Továbbá a karok közötti kapcsolattartás és az egymás segítése, főleg Lágymányoson, ahol 

könnyebben is találkozhatunk, a megfelelő egyetemi működés alapvető feltétele. Így törekszem 

a jó viszonyt ápolni, és eleget tenni ezen kötelezettségeknek. 
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Elnökhelyettesi munka 

A fentebb említett delegáltságok mellett, egyetlen egy marad, az EHÖK Küldöttgyűlésében való 

részvétel. Így képviselném a TTK-t az EHÖK felé. 

Eddig szerzett tapasztalataimmal a Választmány kihívásainak megfelelnék, hiszen volt már 

benne részem. A tagok elé terjesztett anyagok véleményezésében is aktívan dolgoznék. Az 

önképző hétvégék és a bevonó táborok szervezésében is kivenném a részem, ahogy ez most, 

hétvégén meg is történt. Ezek azok, amiket már fentebb, a Motiváció részben, már említettem. 

Az elnökhelyettesi munkába nyilván valóban beletartozik az elnök helyettesítése. Ha Kornél 

tömött naptárába esetleg nem fér be, egy-egy ülés, szívesen helyettesítem. 

Záró gondolatok 

A pénz és a pályázatok mindig érzékeny pontja a Hallgatói Önkormányzatoknak. Habár nem 

minden hallgató van tisztában azzal, hogy ez is a mi felelősségünk, panaszok és 

értetlenkedések mindig érkeznek. Ezek főleg az összegek csökkenésével kapcsolatosak, és 

nem fogadják el kielégítő válaszként a keretek csökkenését. Mint KÖB, állami pénzekkel 

dolgozunk, hatalmas összegekkel, így hatalmas a felelősség is, aminek jó része a szociális 

elnökhelyettesre hárul. Egy kisebb hiba is, óriási lehet. Az átláthatósággal célom, hogy ezeket ki 

tudjuk küszöbölni. 

Budapest, 

2013.07.03. 

 Kovács Fanni 


